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PROTOKÓŁ Nr VII/2011 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 3 marca 2011r. 
 
 
 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1500 – 1930. 
 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 
 
Otwarcia VII Sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani 
Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, po czym stwierdziła na 
podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Na sesji obecnych było 15 radnych. Lista obecności radnych oraz gości załączona została 
do protokołu.  
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Burmistrz Miasta i Gminy zgłosił wniosek o poszerzenie porządku obrad o trzy uchwały: 
1) w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Bibułkarstwo szansą rozwoju gmin jurajskich” 
w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na 
obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w województwie 
śląskim. 
2) w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Ożywić jurajski folklor” w ramach konkursu nr 
1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich 
Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w województwie śląskim. 
3) w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Dawne rzemiosła szansą na rozwój gmin 
jurajskich” w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy 
edukacyjne na obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
w województwie śląskim. 
 
Radny Zygmunt Podsiadło złożył w imieniu większości radnych wniosek o zmianę porządku 
obrad i umieszczenie w nim uchwały odnośnie wydania Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec pełnomocnictwa na zawarcie porozumienia w sprawie uruchomienia komunikacji 
miejskiej pomiędzy Gminą Zawiercie, a Gminą Ogrodzieniec. 
 
Pan Andrzej Mikulski Burmistrz Miasta i Gminy powiedział, że brakuje informacji na ten temat, 
podjęcie takiej decyzji jest przedwczesne, jeśli zaistnieje potrzeba to w najbliższym czasie 
zostanie zwołana sesja nadzwyczajna, dodał również, że bez jego wiedzy został przygotowany 
projekt uchwały. 
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Radna Zofia Adamusińska złożyła wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad uchwały  
w sprawie udzielenia Burmistrzowi pełnomocnictwa, gdyż radni nie otrzymali projektu tej 
uchwały i nie była ona omawiana na komisjach. 
Zarówno Burmistrz Mikulski, jak i Radna Adamusińska uzasadniali, że w uchwale brakuje 
wskazania źródła finansowania. 
Wniosek Radnego Podsiadło został poddany głosowaniu: za wprowadzeniem wniosku do 
porządku obrad głosowało 11 radnych, 4 było przeciwnych. Uchwała została wprowadzona do 
porządku obrad. 
 
Porządek obrad ze zmianami został przyjęty przez radnych jednogłośnie 15 głosami  
i przedstawiał się następująco: 
  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3.  Przyjęcie  protokołu  z  sesji  rady  z  dnia  28.12.2010r.  oraz  z  nadzwyczajnej  sesji  rady  z  dnia  
29.12.2010r. i z dnia 05.01.2011r. 
4. Wręczenie mieszkańcom Gminy Ogrodzieniec – Państwu Elżbiecie i Zygmuntowi Kaziród – 
medali nadanych przez Ministra Obrony Narodowej „Za zasługi dla obronności kraju”. 
5. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 
na 2011 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na sprzedaż w drodze przetargu zabudowaną 
nieruchomość nr 814/16 o pow. 0,1486 ha położoną w Ogrodzieńcu – Cementowni przy ul. 
Kościuszki, stanowiącą własność Gminy Ogrodzieniec. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości nr 140/3 o pow. 0,0913 ha położonej przy ul. Edukacyjnej w 
Gieble, stanowiącej własność Gminy Ogrodzieniec. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste 
nieruchomość nr 391/2 o pow. 0,0664 ha położona przy ul. A. Krajowej w Ryczowie, stanowiącą 
własność Gminy Ogrodzieniec oraz o przeniesienie własności położonego na niej budynku. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 20 lat nieruchomości 
położonej przy ul. Słowackiego w Ogrodzieńcu. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/15/2010 dot. darowizny nieruchomości 
na rzecz Województwa Śląskiego z przeznaczeniem na cele publiczne. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/18/2010 w sprawie Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Ogrodzieniec na lata 2011-2014. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec  
z organizacjami pozarządowymi na 2011 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec  
z organizacjami pozarządowymi na lata 2011-2012. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za korzystanie z Cmentarzy Komunalnych i urządzeń 
cmentarnych na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Fugasówka.  
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Giebło.  
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Giebło Kolonia. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Gulzów.  
20. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Kiełkowice.  
21. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Mokrus.  
22. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Ryczów.  
23. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Ryczów Kolonia.  
24. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Podzamcze.  
25. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Żelazko.  
26. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Bibułkarstwo szansą 
rozwoju gmin jurajskich” w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne 
inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki w województwie śląskim. 
27. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Ożywić jurajski folklor”  
w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na 
obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w województwie 
śląskim. 
28. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Dawne rzemiosła szansą na 
rozwój gmin jurajskich” w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne 
inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki w województwie śląskim. 
29. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec na podpisanie porozumienia z Gminą Zawiercie w sprawie wprowadzenia 
komunikacji miejskiej pomiędzy gminami. 
30. Interpelacje i zapytania radnych. 
31. Wnioski, zapytania i oświadczenia. 
32. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Protokoły z sesji rady nr IV/2010 z dnia 28.12.2010r. oraz z nadzwyczajnej sesji rady nr V/2010 z 
dnia 29.12.2010r. i nr VI/2011 z dnia 05.01.2011r. zostały przyjęte przez radnych bez uwag, 
jednogłośnie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych.  
 
 
Ad. 4 
Wręczenie mieszkańcom Gminy Ogrodzieniec – Państwu Elżbiecie i Zygmuntowi Kaziród – 
medali nadanych przez Ministra Obrony Narodowej „Za zasługi dla obronności kraju”. 
 
Państwu  Elżbiecie  i  Zygmuntowi  Kaziród,  mieszkańcom  Giebła  medale  nadane  przez  Ministra  
Obrony Narodowej „Za zasługi dla obronności kraju” wręczyli podpułkownik mgr inż. Mirosław 
Jodko z Wojskowej Komendy Uzupełnień w Będzinie oraz Władze Gminy. Srebrne medale, które 
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otrzymali Państwo Kaziród, przyznawane są za wzorowe wychowanie trójki synów, są oni 
jednymi z ostatnich rodziców, których wszyscy synowie zostali żołnierzami zawodowymi.  
Ponadto Pan ppłk Jodko poinformował o zmianach w służbie wojskowej oraz zaproponował 
możliwość przeprowadzenia na terenie gminy akcji informacyjnej. 
 
Ad. 5 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał 
 
Ze względu na obszerny porządek obrad sprawozdanie Burmistrza zostało przełożone na kolejną 
sesję. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej  
w Ogrodzieńcu na 2011 rok. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu na 2011 rok 
została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych.  
Uchwale nadano Nr VII/28/2011. 
 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na sprzedaż w drodze przetargu zabudowaną 
nieruchomość nr 814/16 o pow. 0,1486 ha położoną w Ogrodzieńcu – Cementowni przy ul. 
Kościuszki, stanowiącą własność Gminy Ogrodzieniec. 
 
Pan Andrzej Mikulski Burmistrz Miasta i Gminy zaapelował o wstrzymanie się od głosowania, 
gdyż pojawiły się wątpliwości co do stanu prawnego nieruchomości, a punkt nie został wycofany 
z porządku obrad. Do czasu wyjaśnienia nieścisłości dotyczącej położenia nieruchomości nie 
może być ona sprzedana. Odbyło się głosowanie, 15 wstrzymujących się. 
 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości nr 140/3 o pow. 0,0913 ha położonej przy ul. Edukacyjnej  
w Gieble, stanowiącej własność Gminy Ogrodzieniec. 
 
Pan Andrzej Mikulski Burmistrz Miasta i Gminy Ogrodzieniec wyjaśnił, że uchwała dotyczy działki 
przylegającej do domu nauczyciela, na której zlokalizowane jest szambo. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_28_2011.pdf
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Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości nr 140/3 o pow. 0,0913 ha położonej przy ul. Edukacyjnej w 
Gieble, stanowiącej własność Gminy Ogrodzieniec została przyjęta jednogłośnie, za jej 
przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr  VII/29/2011. 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste 
nieruchomość nr 391/2 o pow. 0,0664 ha położona przy ul. A. Krajowej w Ryczowie, 
stanowiącą własność Gminy Ogrodzieniec oraz o przeniesienie własności położonego na niej 
budynku. 
 
Pan Dariusz Ptaś Sekretarz Miasta i Gminy wyjaśnił, że Gminna Spółdzielnia „Samopomoc 
Chłopska” jest właścicielem budynku wybudowanym na  gruncie gminnym. GS wystąpiła  
z roszczeniem o przekazanie tego gruntu w użytkowanie wieczyste. W ostatnich latach 
regulowana była sytuacja prawna, przez GS zostały złożone właściwe dokumenty w 1996 roku  
i roszczenie jest nadal aktualne. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomość nr 
391/2 o pow. 0,0664 ha położona przy ul. A. Krajowej w Ryczowie, stanowiącą własność Gminy 
Ogrodzieniec oraz o przeniesienie własności położonego na niej budynku została przyjęta 
większością głosów, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych, 1 był przeciw, 1 wstrzymał się od 
głosowania. 
Uchwale nadano Nr VII/30/2011. 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 20 lat nieruchomości 
położonej przy ul. Słowackiego w Ogrodzieńcu. 
 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że mieszkańcy ul. Słowackiego ponieśli wydatki na budowę garaży, stąd 
prośba  tych osób, aby wyrazić zgodę na wieloletnią dzierżawę z przedłużeniem do 20 lat. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 20 lat nieruchomości położonej przy 
ul. Słowackiego w Ogrodzieńcu została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 
radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/31/2011. 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_29_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_30_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_31_2011.pdf
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Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/15/2010 dot. darowizny nieruchomości na 
rzecz Województwa Śląskiego z przeznaczeniem na cele publiczne. 
 
Sekretarz wyjaśnił, że Wojewoda wszczął postępowanie w sprawie unieważnienia uchwały 
uzasadniając, że zostały przekroczone kompetencje rady, gdyż informacja, że darowizna należy 
do kompetencji Burmistrza, a informacja dotycząca przeznaczenia działki, nieruchomości na 
rzecz Województwa Śląskiego z przeznaczeniem na cele publiczne może być zapisana  
w uzasadnieniu, a nie w treści uchwały. Darowizna zostanie przeznaczona na poszerzenie drogi 
wojewódzkiej – skrzyżowanie ul. Kościuszki z ul. 1 Maja w Ogrodzieńcu. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr IV/15/2010 dot. darowizny nieruchomości na rzecz 
Województwa Śląskiego z przeznaczeniem na cele publiczne została przyjęta jednogłośnie, za jej 
przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/32/2011. 
 
 
Ad. 12 
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  IV/18/2010  w  sprawie  Gminnego  Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Ogrodzieniec na lata 2011-2014. 
 
Sekretarz wyjaśnił, że w ocenie Wojewody niewystarczające jest wskazanie pełnomocnika do 
spraw przeciwdziałania alkoholizmowi, jako realizatora programu. Koniecznym jest wskazanie 
jednostki, która będzie odpowiedzialna za realizację programu. W związku z tym, że brak jest na 
terenie gminy wyspecjalizowanych podmiotów i zajmujących się zjawiskiem narkomanii,  
a zbliżone zadania realizuje Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Ogrodzieńcu 
został wskazany jako ta jednostka. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr IV/18/2010 w sprawie Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Ogrodzieniec na lata 2011-2014 została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/33/2011. 
 
 
 
 
 
 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_32_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_33_2011.pdf
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Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec  
z organizacjami pozarządowymi na 2011 rok. 
 
Sekretarz wyjaśnił, że Program poddano konsultacjom społecznym i uzupełniono w rozdziale 7, 
punkt  3,  o  konkretny  termin  konsultacji  od  22.02.2011  do  01.03.2011.  W  podanym  terminie  
żadnych uwag nie zgłoszono. Podobnie jak w programie wieloletnim. Dodał również, że obydwa 
programy są zbieżne, zawierają zasady, formy i cele współpracy z organizacjami, a współpraca 
może być odpłatna i nieodpłatna. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec z organizacjami 
pozarządowymi na 2011 rok została przyjęta większością głosów, za jej przyjęciem głosowało 12 
radnych, 0 było przeciw, 3 wstrzymało się od głosowania. 
Uchwale nadano Nr VII/34/2011. 
 
 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec  
z organizacjami pozarządowymi na lata 2011-2012. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec z organizacjami 
pozarządowymi na lata 2011-2012 została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 
radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/35/2011. 
 
Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę od 1610 do 1620. 
 
 
Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie opłat za korzystanie z Cmentarzy Komunalnych i urządzeń 
cmentarnych na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 
  
Pan Andrzej Mikulski powiedział, że poprawiony został projekt uchwały, zmieniona została 
kwota za wykupu pojedynczego miejsca z 400zł na 300zł. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_34_2011.pdf
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Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. Wtedy 
zostały zgłoszone propozycje zmian. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie opłat za korzystanie z Cmentarzy Komunalnych i urządzeń cmentarnych na 
terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec została przyjęta większością głosów, za jej przyjęciem 
głosowało 11 radnych, 4 wstrzymało się, 0 przeciw. 
Uchwale nadano Nr VII/36/2011. 
 
 
Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Fugasówka.   
 
Pan Dariusz Ptaś Sekretarz zaproponował harmonogram wyborów sołeckich na rok 2011 po 
wcześniejszych ustaleniach z sołtysami, który przedstawia się następująco: 
 
 
 
 

LP SOŁECTWO TERMIN MIEJSCE GODZINA 
1 Fugasówka 29.03.2011 Budynek ul. Poniatowskiego 16 1700 

2 Giebło 16.03.2011 Budynek remizy OSP 1700 
3 Giebło Kolonia 21.03.2011 Budynek pryw. ul. Zawierciańska 24 1700 
4 Gulzów 04.04.2011 Budynek remizy OSP 1700 
5 Kiełkowice 22.03.2011 Budynek remizy OSP 1700 
6 Mokrus 17.03.2011 Budynek remizy OSP 1700 
7 Ryczów 23.03.2011 Budynek remizy OSP 1700 
8 Ryczów Kolonia 24.03.2011 Budynek remizy OSP 1700 
9 Podzamcze 05.04.2011 Budynek szkoły podstawowej  1700 

10 Żelazko 28.03.2011 Budynek byłej remizy OSP 1700 
 
 
Podczas posiedzenia sesji rady zmianie uległy terminy w sołectwie Giebło Kolonia z 4 kwietnia 
na 21 marca 2011 i Gulzów z 21 marca na 4 kwietnia 2011. 
Następnie projekty uchwał dla wszystkich sołectw zostały odczytane przez Wiceprzewodniczącą 
Rady Miejskiej Panią Małgorzatę Janoska. 
Projekty uchwały były przedmiotem obrad komisji i zostały pozytywnie zaopiniowany. Odbyły 
się głosowania. 
Uchwała w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Fugasówka została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/37/2011. 
 
 
 
 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_36_2011.pdf
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Ad. 17 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Giebło.   
 
Uchwała w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Giebło została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/38/2011. 
 
 
Ad. 18 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Giebło Kolonia.   
 
Uchwała w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Giebło Kolonia została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/39/2011. 
 
 
Ad. 19 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Gulzów.   
 
Uchwała w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Gulzów została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/40/2011. 
 
Ad. 20 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Kiełkowice.   
 
Uchwała  w  sprawie  wyboru  sołtysa  i  rady  sołeckiej  sołectwa  Kiełkowice  została  przyjęta  
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/41/2011. 
 
 
Ad. 21 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Mokrus.   
 
Uchwała w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Mokrus została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/42/2011. 
 
Ad. 22 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Ryczów.   
 
Uchwała w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Ryczów została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/43/2011. 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_38_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_39_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_40_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_41_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_42_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_43_2011.pdf
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Ad. 23 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Ryczów Kolonia.   
 
Uchwała  w  sprawie  wyboru  sołtysa  i  rady  sołeckiej  sołectwa  Ryczów  Kolonia  została  przyjęta  
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/44/2011. 
 
 
Ad. 24 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Podzamcze.   
 
Uchwała w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Podzamcze została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/45/2011. 
 
Ad. 25 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Żelazko.   
 
Uchwała w sprawie wyboru sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Żelazko została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/46/2011. 
 
Ad. 26 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Bibułkarstwo szansą rozwoju 
gmin jurajskich” w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy 
edukacyjne na obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w 
województwie śląskim. 
 
Sekretarz wyjaśnił, że projekt adresowany jest do mieszkańców Gminy Ogrodzieniec  
i realizowany będzie w Ryczowie. Jest to kontynuacja projektów realizowanych w ubiegłym roku 
z zakresu rzemiosł dawnych i rękodzieła ludowego.  W ramach projektu odbędzie się 120 godzin 
zajęć bibułkarskich.  Dodatkowo planowany jest wyjazd na  jarmark bibułkarski w Olsztynie.   
W ramach projektu planowane są również trzy otwarte pokazy wykonywania ozdób z bibuły.  
Realizacja od marca 2011 roku. 
Gmina z tego tytułu nie ponosi żadnych kosztów. Uchwala jest niezbędna dla Klubu Sportów 
Ekstremalnych „Jura”, który jest na etapie podpisywania umowy o dofinansowanie projektu  
z Urzędem Marszałkowskim Województwa Śląskiego. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Bibułkarstwo szansą rozwoju gmin 
jurajskich” w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_44_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_45_2011.pdf
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edukacyjne na obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
w województwie śląskim została przyjęta jednogłośnie, za głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/47/2011. 
 
Ad. 27 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Ożywić jurajski folklor”  
w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na 
obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
w województwie śląskim. 
 
Sekretarz wyjaśnił, że projekt został napisany z myślą o Zespole Folklorystycznym Wrzos  
z Ryczowa Kolonii i realizowany będzie w Ryczowie-Kolonia. Obejmować będzie 70 godzin zajęć 
ze śpiewu i tańca. Zespół Folklorystyczny Wrzos dodatkowo w ramach projektu uzyska elementy 
dekoracji i strojów ludowych. Realizacja od marca 2011 roku.  
Gmina  z  tego  tytułu  również nie  ponosi  żadnych  kosztów.  Uchwala  jest  niezbędna  dla  Klubu  
Sportów Ekstremalnych „Jura”, który jest na etapie podpisywania umowy o dofinansowanie 
projektu z Urzędem Marszałkowskim Województwa Śląskiego. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Radni nie zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  pod  nazwą „Ożywić jurajski  folklor”  w  ramach  
konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach 
wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w województwie śląskim została 
przyjęta jednogłośnie, za głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/48/2011. 
 
Ad. 28 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Dawne rzemiosła szansą na 
rozwój gmin jurajskich” w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne 
inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki w województwie śląskim. 
 
Sekretarz wyjaśnił, że projekt Cykl warsztatów  z zakresu m.in.  rzeźbienia w drewnie, ceramiki, 
dekoracji stołu, wykonywania ozdób choinkowych obejmujący 120 godzin warsztatów. Projekt 
realizowany będzie w drugiej połowie 2011 roku w Ryczowie.  
Gmina z tego tytułu nie ponosi żadnych kosztów. Uchwala jest niezbędna dla Klubu Sportów 
Ekstremalnych „Jura”, który jest na etapie podpisywania umowy o dofinansowanie projektu  
z Urzędem Marszałkowskim Województwa Śląskiego. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę 
Janoska. 
Projekt  uchwały  był przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Radni  nie  
zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Dawne rzemiosła szansą na rozwój gmin 
jurajskich” w ramach konkursu nr 1/POKL/9.5/2010 dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_47_2011.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_VII_48_2011.pdf


Strona 12 z 20 
 

edukacyjne na obszarach wiejskich Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
w województwie śląskim została przyjęta jednogłośnie, za głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr VII/49/2011. 
 
 
Ad. 29 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec na podpisanie porozumienia z Gminą Zawiercie w sprawie wprowadzenia 
komunikacji miejskiej pomiędzy gminami. 
 
 
Burmistrz poprosił aby wnioskodawca przybliżył radzie o co chodzi w tej uchwale. 
Radny Zygmunt Podsiadło wyjaśnił, że złożony wniosek to projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pełnomocnictwa Burmistrzowi Miasta i Gminy Ogrodzieniec na podpisanie porozumienia  
z Gminą Zawiercie w sprawie wprowadzenia komunikacji miejskiej na teren Ogrodzieńca. 
Sprawa była już dyskutowana, wstępne porozumienie podobno było już przygotowane przed 
wyborami, było pokazane, że te autobusy będą jeździć po terenie gminy. W przedostatniej 
komisji uczestniczył Wiceprezydent Zawiercia Marek Kozieł oraz Dyrektor Komunikacji Miejskiej 
w Zawierciu Włodzimierz Rok. Istnieje również inicjatywa mieszkańców, została złożona petycja. 
W przypadku niepodpisania porozumienia przepadną 3 autobusy dla Ogrodzieńca i 4 dla 
Zawiercia. W tej sytuacji większość rady wyszła z inicjatywą o przyjęcie takiej uchwały, aby 
Burmistrz miał zgodę rady na podpisanie tego porozumienia. 
Przewodnicząca Rady zapytała Burmistrza czy ustosunkuje się  i zabierze głosu w tej sprawie. 
Burmistrz podziękował za inicjatywę, informując jednocześnie, że nic nie wie o uchwale. Na 
komisjach były rozmowy dotyczące rozszerzenia komunikacji na terenie Gminy Ogrodzieniec za 
pośrednictwem Zakładu Komunikacji Miejskiej w Zawierciu. Wyjaśnił również, że komunikacja w 
gminie jest jak najbardziej potrzebna. Kiedy w 2009 roku z inicjatywy Prezydenta Mirosława 
Mazura Zawiercie składało wniosek do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego na zakup nowych autobusów, nie było mowy o finansowaniu ze strony Gminy 
Ogrodzieniec. Były rozmowy, w których zapraszano Prezydenta Mazura i Dyrektora Pabiana do 
możliwości korzystania z linii Zawiercie-Podzamcze, jednakże jednocześnie informowano, że nie 
ma potrzeby, aby gmina dopłacała do linii dochodowej. Na etapie składania wniosku było 
podpisane takie porozumienie, jednakże po dwóch latach, w nowych realiach gmina Zawiercie 
oczekuje do każdego przejechanego przez Gminę Ogrodzieniec kilometra dopłaty w wysokości 
2,51zł do uruchamianej komunikacji, nawet na liniach dochodowych. Jeśli uważamy jako 
samorządowcy (rada, sołtysi), że sprawa jest bardzo ważna i rozwiąże problem komunikacyjny  
w gminie, musimy podjąć najpierw uchwałę o kierunkach strategicznego rozwoju komunikacji  
w gminie, gdyż z tymi decyzjami wiąże się finansowanie. Z chwilą podpisania porozumienia przez 
najbliższe 5 lat w budżecie gminy musi znaleźć się pozycja pod nazwą dotacja dla Zakładu 
Komunikacji Miejskiej w Zawierciu jako zakładu budżetowego Gminy Zawiercie. Istotnym jest, 
aby przy konstruowaniu budżetu nie było zaskoczenia, że musimy jako gmina zrezygnować  
z innych zadań lub robić cięcia na rzecz komunikacji i przekazania środków dla Zawierciu. 
Komunikacja miejska jest w Ogrodzieńcu jak najbardziej pożądana, choćby ze względów 
promocyjnych najbardziej obleganych turystycznie tras, jak i tych nowoczesnych autobusów, co 
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przyczyniłoby się do zrobienia kolejnego kroku w rozwoju gminy. Jako gmina w zakresie 
komunikacji musimy ustawowo zapewnić dowóz dzieci do gminnych obwodów szkół 
podstawowych, uzasadnionym wydaje się zapewnienie społeczności możliwości dojazdu do 
pracy np. na godz. 600 rano, młodzieży do szkół zawierciański na godz. 800, następnie zapewnić 
im powrót do domów koło południa oraz koło godz. 1400-1500, a także powrót naszym 
mieszkańcom w późnych godzinach wieczornych i dojazd na nocną zmianę. Nasuwa się pytanie 
czy gmina ma traktować uprzywilejowanie tylko sołectwo Podzamcze i Ogrodzieniec 
zapewniając komunikację na tej linii, czy ma spojrzeć szerzej na całą gminę i zapewnić 
komunikację, bo i tak musi zapewnić np. dojazd dzieci do szkół. Powstaje określona liczba 
kilometrów, z wyliczeń wynika, że nie da się zejść z kosztów poniżej 750 tys. zł rocznie dotacji dla 
Zakładu Komunikacji Miejskiej w Zawiercie. W kwocie tej uwzględnione jest minimum kursów z 
poszczególnych miejscowości na terenie gminy, czyli 8 kursów w dni robocze  
i  przynajmniej 4 w soboty, niedziele i święta. Pada pytania skąd wziąć na to środki? Częściowo 
Burmistrz widzi rozwiązanie, 250 tys. zł gmina przeznacza na przewóz dzieci do szkół, decyzją 
rady można by zrezygnować z funduszu sołeckiego, który wynosi 120 tys. zł, jednakże nadal 
będzie brakowało około pół miliona zł. Radni powinni spojrzeć na problem szerzej i już teraz 
zadecydować skąd te środki jako gmina pozyskamy, czy będzie to np. poprzez podniesienie 
podatków  i  opłat  lokalnych  za  zgodą mieszkańców  co  dałoby  kolejne  250  tys.  zł.  Musimy  być 
pewni,  że  jesteśmy  gotowi  do  przekazywania  corocznej  dotacji  dla  Zawiercia  w  wysokości  750  
tys. zł i powinniśmy mieć jasność skąd to finansować. Wracając do wcześniejszych ustaleń, była 
mowa, że autobusy będą jeździć po liniach dochodowych i będą samofinansować się, obecnie 
władze Zawiercia chcą od gminy 2,51zł za każdy km przejechany przez naszą gminę. Jeśli jako 
gmina wygospodarujemy środki i będzie przyzwolenie społeczności na takie zobowiązanie, 
porozumienie zostanie podpisane. Natomiast jeśli nie zostanie wskazane źródło finansowania 
Burmistrz porozumienia nie podpisze. Wyjaśnieniu wymaga jeszcze możliwość korekty wniosku 
w Urzędzie Marszałkowskim o rozszerzeniu linii, po której mogłyby te autobusy jeździć. 
Uzasadnionym wydaje się podpisanie porozumienia jeśli autobusy miałyby jeździć po całej 
gminie. Uruchomienie komunikacji miejskiej na linii Zawiercie – Fugasówka – Ogrodzieniec – 
Podzamcze  –  Kiełkowice,  nie  zapewni  jednak  przewozu  z  pozostałych  miejscowości  w  gminie,   
a w dodatku ze względu na liczne ulgi spowoduje wycofanie się dotychczasowych przewoźników 
(busiki), do których gmina nie dopłaca. Gmina nie widzi problemu na uruchomienie komunikacji 
na linii dochodowej, do której nie będzie musiała dopłacać. 
Sekretarz wyjaśnił, że uczestniczył w imieniu Burmistrza w spotkaniu w Urzędzie 
Marszałkowskim. Sytuacja przedstawia się następująco – projekt zakłada komunikację tylko na 
linii Zawiercie – Fugasówka – Ogrodzieniec – Podzamcze – Kiełkowice. Gmina Ogrodzieniec 
przedstawiła propozycję, aby objęto projektem wszystkie miejscowości w gminie.  
W  najbliższych  dniach  Gmina  Zawiercie  wyśle  zapytanie  do  Urzędu  Marszałkowskiego,  czy  
istnieje możliwość zmian w projekcie, o czym była mowa na wspólnej komisji. Do chwili 
odpowiedzi sprawa jest zawieszona. W kwestii formalnej z dniem 1 marca br. weszła w życie 
ustawa o transporcie publicznym, według której gmina nie jest zobowiązana formalnie do 
organizacji transportu pomiędzy dwoma gminami, zostało to przerzucone na powiat.  
Wracając do projektu uchwały, powinien on być uzupełniony o podstawę prawną, a przede 
wszystkim zgodnie z artykułem 58 ustawy o samorządzie gminnym powinny być wskazane 
źródła finansowania tego zobowiązania, jeśli nie zostały wskazane w uchwale budżetowej. Już  
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w tym roku, w momencie uruchomienia komunikacji miejskiej, gmina musiałaby pokryć część 
zobowiązania. Natomiast Regionalna Izba Obrachunkowa może zakwestionować uchwałę bez 
wskazania źródła finansowania wprost. 
Radna Adamusińska zapytała, czy na spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim nie padło pytanie 
jak w porze zimowej autobusy o tak niskim zawieszeniu mogą kursować. Na co sekretarz 
odpowiedział, że na spotkaniu kwestia taka nie była poruszana. 
Przewodnicząca dodała, że nowa ustawa otwiera przed gminą nowe możliwości np. komunikacja 
mogłaby  się w  przyszłości  poprawić.  Dyskusja  jest  przedwczesna.  Nie  mamy  odpowiedzi  jaka  
będzie odpowiedź w sprawie zmian w projekcie. 
Burmistrz  uważa,  że  gminy  i  tak  będzie  dotyczył ten  temat.  Natomiast  w  dniu  dzisiejszym  nie  
powinniśmy podejmować tej uchwały. 
Głos zabrał Lech Jaros Radny Powiatu Zawierciańskiego przedstawiając propozycję 
Wiceprezydenta Kozieły, że w kwocie 530 tys. zł dopłaty ze strony gminy Ogrodzieniec mogłaby 
być uruchomiona linia wahadłowa i dotyczyłaby Kiełkowic, Giebła i Ryczowa, można by również 
uruchomić linię dochodową do Podzamcza. 
Radny Podsiadło zaapelował o przegłosowanie uchwały i udzielenie pełnomocnictwa 
burmistrzowi do podpisania porozumienia. 
Radny Szczygieł powiedział o złożonej petycji podpisanej przez 500 mieszkańców oraz zapytał od 
kiedy gmina wie, że będzie konieczność dopłaty do kursów. 
Burmistrz po raz kolejny podkreślił, że nie podpisze porozumienia bez wskazania w uchwale 
środków finansowania. Uważa, że podjęcie uchwały w tym momencie jest bezsensowne. 
Natomiast jeśli mamy finansować komunikację z budżetu gminy to powinna ona objąć całą 
gminę. O wysokości dopłaty do kursów Burmistrz wie od miesiąca. 
Sekretarz zapytał jak Burmistrz ma podpisać porozumienie, jeśli w uchwale nie wskazano źródła 
finansowania. 
Na co Radny Podsiadło stwierdził, że nie mówimy o finansach tylko o wyrażeniu zgody na 
podpisanie porozumienia. 
No co po raz Burmistrz  odpowiedział,  że nie podpisze porozumienia nie znając jego treści.  Nie 
ma takiego porozumienia, nie zna jego treści. 
Na pytanie Radnej Małgorzaty Janoska w sprawie kwestii czasu, Burmistrz udzielił informacji, że 
do połowy maja powinna być podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim a Urzędem 
Miejskim w Zawierciu. Kluczowym jest czy istnieje możliwość poszerzenia linii o całą gminę. 
Dodatkowo wyjaśnił, że po analizie w jaki sposób dofinansowana jest komunikacja miejska  
w dużych miastach, może stwierdzić, że temat ten gminy nie ominie. Zakłady komunikacji 
miejskiej ponoszą koszty bazy transportowej, kierowców, mechaników, do których dopłacają 
gminy, ale zapis taki musi znaleźć się w uchwale, w jakiej wysokości będzie dopłata do 
komunikacji. 
Radna Zofia Adamusińska złożyła wniosek formalny o skierowanie wniosku Radnego Podsiadło 
do rozpatrzenia na wspólnym posiedzeniu komisji rady.  
Sekretarz stwierdził, że uchwała dotycząca udzielenia pełnomocnictwa Burmistrzowi nie była 
przedmiotem rozmów na komisjach i poinformował, że istnieje możliwość przekazania wniosku 
do oceny na komisjach. Termin ustalono na dzień 10 marca 2011 roku. 
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Wniosek formalny Radnej Adamusińskiej został poddany głosowaniu: za głosowało 12 radnych, 
2 było przeciwnych. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych, Radna Baryłka wcześniej opuściła 
salę. 
 
 
Ad. 30 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Jerzy Kołodziej: 
1) Mieszkańcy ul. Słowackiego proszą o założenie lamp oświetleniowych przy nowo 
wybudowanych garażach przy w/w ulicy. 
2) Odczytał również pismo mieszkańców z ul. 1 Maja i ul. Słowackiego w Ogrodzieńcu dotyczące 
prośby o interwencję w Radzie Miejskiej w Ogrodzieńcu w sprawie uchylenia uchwały podjętej w 
2007 roku w sprawie naliczenia opłaty adiacenckiej z tytułu budowy urządzeń kanalizacyjnych na 
ulicy 1 Maja i Słowackiego. Prośbę swą motywują tym, iż mieszkańcy Ogrodzieńca, którym 
wybudowano kanalizację w I etapie, takich opłat nie ponosili i nie będą ponosić. Pismo stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Radna Grażyna Gołuchowska: 
1) Mieszkańcy proszą pana burmistrza o interwencję w Narodowym Funduszu Zdrowia  
w sprawie kontraktu dla stomatologii. Na całą gminę Ogrodzieniec przyznano ½ kontraktu dla 
lek. Błażkiewicz i ½ kontraktu dla lek. Tkaczewskiej. Praktycznie punkty są już wyrobione. Od 
kwietnia do końca tego roku pacjenci będą musieli płacić prywatnie za usługi. Dla przykładu 
podaję: usunięcie zęba 100zł, leczenie kanałowe zęba trzonowego 350zł, proteza górna 500zł, 
dolna  500zł.  Do  tej  pory  przyznawane  były  3  kontrakty  na  naszą Gminę,  a  nie  1.  Gminie  Łazy  
przyznano 7 kontraktów. Po takiej interwencji w Gminie Pilica zwiększono kontrakty  
w stomatologii. Wszystkie informacje na ten temat są umieszczone na stronie internetowej 
„Ogłoszenia świadczeń dla pacjentów dla stomatologii.” 
 
Radny Krzysztof Apel: 
1) Stan ulic Południowej i Spacerowej. W okresie trwającego remontu ul. Olkuskiej całe 
natężenie ruchu zostało przeniesione na te dwie ulice (nie wspominając już o ulicy Piastowskiej). 
Skręt z ulicy Spacerowej na Piastowską jest w opłakanym stanie. 
2) Mieszkańcy ul. Sobieskiego zwracają się z pytaniem co dalej z ich ulicą. Kiedy zostanie 
zmieniona trelinka na inną nawierzchnię. 
3)  Dom  Kultury.  W  rozmowach  z  mieszkańcami  i  osobami,  które  są zainteresowane  
uczęszczaniem do Domu Kultury zwracam się z pytaniem o zmianę godzin pracy (otwarcia) 
Domu Kultury. Obecnie są to godz. 800-2000. Jest propozycja aby godz. otwarcia zmienić na 900-
2100 lub 1000-2200. Po zamknięciu Pizzerii w Ogrodzieńcu młodzież nie ma gdzie się spotkać. Czy 
jest możliwość, aby Dom Kultury funkcjonował także w niedzielę. 
4) Odnośnie remontu ul. Olkuskiej. Droga jest niezabezpieczona. Popołudniami i wieczorami 
auta osobowe jak i ciężarowe jeżdżą nią normalnie nie korzystając z objazdu. Prosimy  
o interwencję w tej sprawie u wykonawcy tej drogi. 
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Radny Zygmunt Podsiadło złożył interpelacje na piśmie w sprawie:  
1) Wniosek: w sprawie publikacji w Gazecie Ogrodzienieckiej interpelacji Radnych oraz 
odpowiedzi na nie. 
 
W odpowiedzi na wniosek w sprawie publikacji w „Gazecie Ogrodzienieckiej” interpelacji 
Radnych oraz odpowiedzi na nie głos zabrała Przewodnicząca wyjaśniając, że interpelacje  
i odpowiedzi Burmistrza na te interpelacje podczas sesji są publikowane w „Gazecie 
Ogrodzienieckiej”. Natomiast interpelacje składane pisemnie poza sesją, na które Burmistrz 
odpowiada pisemnie, ze względu na obszerny tekst nie są publikowane. 
 
2) Zwrócenia się do przewodniczącej Rady, aby zaprzestała pisania artykułów do „Gazety 
Ogrodzienieckiej”. 
 
Przewodnicząca  wyjaśniła,  że  jej  artykuły  dotyczą nie  jej  osoby  tylko  Gminy  Ogrodzieniec,   
a zwłaszcza jej historii, mieszkańców, ich zajęć, starych pocztówek i pamiętników. 
 
3) Interpelacje: 
- Zwrotu do Górażdży nadpłaconego podatku. 
- Zakończenia i rozliczenia kanalizacji w Ogrodzieńcu. 
- Dotyczące umieszczenia w BIP-ie: pozwu złożonego do sądu dotyczącego wynagrodzenia 
Sekretarza i Radcy Prawnego Dariusza Ptasia, ugody zawartej przed Sądem Rejonowym  
w Zawierciu, zgody Rady Miejskiej na zawarcie ugody. 
Pisma stanowią załączniki do protokołu.  
 
Radna Małgorzata Janoska: 
1) Obcięcie gałęzi drzew przy ul. Kościuszki, szczególnie od szkoły w stronę Cementowni, łamiące 
się gałęzie zagrażają bezpieczeństwu przechodzących. 
2) Wyłożenia szlaką terenu obok bocznej bramy wjazdowej na cmentarz. Wszyscy odwiedzają 
groby najbliższych, często podjeżdżając samochodem i zmuszeni są wysiadać w błocie. 
3)  Wyznaczenia  pasów  na  ul.  Kościuszki,  przy  ulicy  prowadzącej  do  bloków,  zwiększają one  
bezpieczeństwo przechodzenia przez tak ruchliwą ulicę, do istniejących pasów przy szkole jest 
mieszkańcom za daleko. Prosimy o wskazanie dalszych działań, które doprowadzą do efektu 
końcowego. 
 
Radny Zbigniew Fabiańczyk: 
1) Mieszkańcy Giebła, Giebła Kolonii, Gulzowa i Mokrusa informują o nieczynnym punkcie 
lekarskim w Gieble. Proszę o interwencję w tej sprawie u Dyrektora SPZOZ Ogrodzieniec  
i podanie informacji ponownego uruchomienia punktu lekarskiego. 
 
Radny Patryk Szczygieł: 
1) Na ulicy Ogrodowej występuje podwójna numeracja, chodzi o nr 10. 
2) Na działkach jak donieśli mieszkańcy świeci „co druga latarnia” z czego to wynika? 
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3) Mieszkańcy ulicy Różanej proszą o remont drogi (pokrycie nową nawierzchnią), która 
skonstruowana z płyt i żwiru w trakcie mocniejszych deszczy jest wypłukiwana. Mieszkańcy 
składali oficjalny wniosek w tej sprawie. 
4) Pojawia się inwestor z Zawiercia, który chce założyć żłobek w Ogrodzieńcu. Inwestor prosi  
o konsultacje mające na celu pomoc merytoryczną. 
5) Co Burmistrz sądzi o petycji mieszkańców złożonej w dniu 02.03.2011r. w sprawie 
„czerwonych autobusów”? 
 
Radna Elżbieta Stanek: 
1) Mieszkańcy Mokrusa, Gulzowa, Kiełkowic, Giebła i Giebła Kolonii proszą Burmistrza  
o ujęcie sołectw w zmianach planu zagospodarowania przestrzennego, aby dać mieszkańcom 
możliwość zmiany przeznaczenia gruntów rolniczych na cele budownictwa jednorodzinnego  
i usług turystycznych. Pragniemy zaznaczyć, iż minęło już 5 lat od zmiany poprzednich planów. 
2) Mieszkańcy Kiełkowic, a szczególnie ul. Więcki, proszą o utwardzenie ulicy. Jest to obietnica 
przedwyborcza, o której sam pan Burmistrz rozmawiał z mieszkańcami. 
3) Mieszkańcy proszą o jeszcze jeden bankomat w Ogrodzieńcu. 
 
Radny Jerzy Janoska: 
Interpelacje: 
1) Wnioskuję, proszę o natychmiastową interwencję w sprawie poprawy nawierzchni drogi  
i ulicy Krótka – Fugasówka. Sprawa bardzo ważna i bardzo pilna. 
2) Proszę o meliorację, wysprzątanie rowów przydrożnych przy ul. Stawowej (Fugasówka) na jej 
końcowym etapie tj.: dojazd do domu Państwa Janeczek od strony stadionu „Budowlani”. 
3) Proszę o naprawę chodnika po obu stronach ulicy Bzowskiej zwłaszcza w jej końcowym etapie 
tj. w „Jeziórku”. 
4) Proszę o wycięcie starej – uschłej topoli na łuku ulicy Bzowskiej tzw. „Jeziórku”. Łamiące 
gałęzie stwarzają niebezpieczeństwo dla pieszych oraz ruchu drogowego ul. Bzowskiej. 
5) Proszę o ułożenie twardego podłoża w obrębie wiat przystankowych w miejscowości 
Fugasówka postawionych przed wyborami. 
6) Proszę Szanownych Państwa Radnych o wyłączanie telefonów komórkowych w czasie 
posiedzenia Rady. 
 
 
W odpowiedzi na interpelacje Burmistrz udzielił następujących wyjaśnień: 
 
Przystanki w sołectwie Fugasówka – zostały zakupione ze środków funduszu sołeckiego na rok 
2010 i było to zaplanowane wcześniej w budżecie. 
Drzewa na ul. Bzowskiej – jeśli w pasie drogowym to wycinka zostanie wykonana, gmina złoży 
wniosek do Starostwa Powiatowego w Zawierciu, natomiast jeśli na terenie prywatnym wtedy 
właściciel powinien złożyć wniosek o wycinkę do urzędu gminy. 
Chodnik przy ul. Bzowskiej – położony jest przy drodze powiatowej i jego remont należy do 
Powiatowego Zarządu Dróg. Gdyby nie były potrzebne nakłady finansowe gmina wykonałaby we 
własnym zakresie. 
Naprawa ul. Bzowskiej – gmina nic nie może zrobić, gdyż jest to droga powiatowa. 
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Ul. Stawowa – Burmistrz jest po rozmowie z jedną z mieszkanek, droga będzie wyrównana  
w momencie poprawy pogody. 
Rowy przydrożne przy ul. Stawowej – po rozeznaniu się w sytuacji zapadną decyzje, gdyż 
sytuacja dotyczy cieków wodnych i może być konieczna interwencja w Urzędzie 
Marszałkowskim lub w starostwie w zależności kto odpowiada za regulację cieków wodnych. 
Dodatkowy bankomat – już w poprzedniej kadencji były prowadzone rozmowy z bankami  
o zainstalowanie dodatkowego bankomatu, jednakże stwierdzono, że nie ma ze strony banków 
takiego zapotrzebowania. W terminie późniejszym ponowimy prośbę. 
Ul. Więcki – podobnie jak w przypadku ul. Stawowej w momencie poprawy pogody droga 
zostanie wyrównana, została już wydana dyspozycja nawiezienia szlaki przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej. 
Podwójne adresy – temat wymaga rozpoznania, nie może być takiej sytuacji, aby była podwójna 
numeracja. 
Oświetlenie na działkach – w chwili obecnej trwają rozmowy z Enionem w sprawie modernizacji 
i inwentaryzacji stanu istniejącego , gdyż ostania modernizacja była w latach 90. ubiegłego 
stulecia, nie będzie natomiast dobudowy nowych opraw oświetleniowych, gdyż wymaga to 
pozwoleń na budowę. 
Żłobek – jeśli jest taka potrzeba i zainteresowanie mieszkańców, którzy będą korzystać, to 
Burmistrza zaprasza na rozmowę. 
Punkty felczerskie w Gieble i Ryczowie – problem tkwi w tym, że brak jest specjalistów 
medycyny  rodzinnej.  Gmina  nie  ma  problemu  finansowego  i  może  w  każdej  chwili  zatrudnić 
lekarza rodzinnego, jeśli tylko taki się znajdzie. Szansę gmina widzi również w wyremontowaniu 
mieszkania służbowego dla przybyłego lekarza w budynku przychodni. 
Drzewa przy rzece – znalazła się osoba, która w zamian za pozyskane drzewo chce je usunąć. 
Szlaka przy bramie cmentarnej – zostanie wysypana jak tylko poprawi się pogoda, zelżeje mróz. 
Pasy przy ul. Kościuszki – na chwilę obecną musi pozostać stan taki jaki jest, zmiany nastąpią  
w momencie przebudowy drogi przy ul. Kościuszki zgodnie z dokumentacją projektową i nowym 
projektem zmiany organizacji ruchu. 
Odpowiedzi na interpelacje Radnego Podsiadło będą udzielone pisemnie. 
Ul. Spacerowa i ul. Południowa – w najbliższych dniach pojawią się znaki, które powinny ukrócić 
przejazd dużych samochodów przez te ulice, stan ul. Spacerowej jest ciężki i powinien zostać 
wyremontowany przez inwestora przebudowy dróg, gdyż na wykonawcy ciąży obowiązek 
naprawy objazdu. 
Trelinka na ul. Sobieskiego – musi pozostać jeszcze jakiś czas, gdyż do położenia dywanika 
asfaltowego są potrzebne środki, których nie ma na ten rok w budżecie gminy, dopiero  
w kolejnych lata uda się je wygospodarować. 
Ul. Olkuska – kwestia dotyczy nielegalnych jazd przez ulicę, co może być spowodowane tym, że 
kierowcy korzystają z nawigacji samochodowej. Zostanie zwrócona uwaga wykonawcy, aby 
lepiej zabezpieczyć ul. Olkuską. 
Dom Kultury – będą rozmowy z Dyrekcją Domu Kultury w sprawie możliwości wydłużenia godzin 
pracy, otwarcie w soboty i niedziele oraz uruchomienia kawiarni. 
Kontrakty dla stomatologów – jeśli jest taka możliwość, aby gmina włączyła się w zwiększenie 
kontraktów, zostanie to zrealizowane. 
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Opłaty adiacenckie – wniosek i interpelacja są możliwe do zrealizowania, wymagałoby to  
w najbliższym czasie podjęcia uchwały uchylającej naliczenie tej opłaty. Jest to odpowiedni 
moment, gdyż od zakończenia inwestycji gmina ma 3 lata na naliczenie tej opłaty. Burmistrz ma 
za zadanie przygotowanie uchwały o opłatach adiacenkich i przedstawić ją Radzie. Rada może 
odstąpić od naliczania opłat adiacenckich od mieszkańców. Opłaty adiacenckie dotyczą nowych 
inwestycji np. takich jak budowa kanalizacji, nie dotyczą natomiast modernizacji np. 
wodociągów. 
Zmiany  w  planie  zagospodarowania  dla  Kiełkowice  –  będą możliwe  w  latach  następnych,  na  
chwilę obecną nie ma na to środków w budżecie. 
Oświetlenie garaży – wykonawca uzupełni oświetlenie, jednakże najpierw musi wymienić 
oprawy ze względu na inny sposób mocowania.  
 
Przewodnicząca ogłosiła 5 minutową przerwę od 1855 do 1900. 
 
 
Ad. 31 
Wnioski, zapytania i oświadczenia 
 
Po przerwie Przewodnicząca Rady, ze względu na chęć zabrania głosów przez mieszkańców, 
poinformowała, że dawniej obywatele mogli zgłosić, że proszą o zabranie głosu podczas sesji.  
Według Radnej Adamusińskiej mieszkańcy powinni zabierać głos na sesji za pośrednictwem 
swoich radnych. 
Sprawa ta zostanie uregulowana na komisjach, natomiast w drodze wyjątku dopuszczono do 
głosu Pana Bogdana Kaziroda i Marcina Migalskiego. 
 
Pan Kaziród zadał pytanie Burmistrzowi w kwestii wykupu od niego terenu pod poszerzenie 
drogi na Józefów oraz w kwestii ustaleń szczegółów, zapytał z kim były ustalane te szczegóły, czy 
z Radą, czy z nim. 
W  odpowiedzi  Burmistrz  poinformował,  że   szczegóły  były  ustalane  z  nim,  rozmowy  były  
prowadzone na Komisjach Rady, Rada podjęła stosowna uchwałę wyrażającą zgodę na wykup 
lub zamianę gruntu. Na podstawie wykonanych dwóch operatów szacunkowych, została 
wyliczona średnia w wysokości 51 tys. zł.  
Pan  Kaziród  twierdzi,  że  nie  wyraził zgody  na  taką kwotę i  obstawał przy  tym,  że  nie  znał tej  
kwoty, na co zareagowali radni z poprzedniej kadencji wyjaśniając, że negocjacje były 
prowadzone na Komisjach i tam została ustalona kwota i tę kwotę znał Pan Kaziród. 
Zarówno Pan Burmistrz jak i Pan Kaziród przedstawili swoje racje. 
Głos zabrała Radna Adamusińska twierdząc, że dopuszczenie do głosu mieszkańców spowoduje 
dyskusje, z których nic nie wynika. 
 
Pan Marcin Migalski przedstawił inicjatywę w sprawie zapewnienia zbiorowego transportu 
lokalnego oraz zaapelował, aby gmina Ogrodzieniec pozytywnie wypowiedziała się dla Urzędu 
Miejskiego w Zawierciu na temat komunikacji miejskiej w sprawie „czerwonych autobusów”. 
Poinformował, że mieszkańcy złożyli do Urzędu w Ogrodzieńcu petycję o uruchomienie 
komunikacji miejskiej, z którą Pan Burmistrz mógł jeszcze nie zdążyć się zapoznać. Ponownie 
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przedstawił projekt Urzędu Miejskiego w Zawierciu na pozyskanie autobusów, z czym uczestnicy 
sesji zostali już zapoznani, gdyż temat był omawiany podczas tej sesji. Zaproponował podjęcie 
rozmów przez Pana Burmistrza na ten temat z Urzędem Miejskim w Zawierciu. Podkreślił 
słuszną koncepcję Burmistrza, że autobusy powinny jeździć po całej gminie, jednak negocjacje są 
konieczne, być może niezbędne będzie powołanie ekspertów, aby zbadali sytuację. 
Na pytanie jednego z Radnych – J. Janoska kto zapłaci za ekspertów, padła odpowiedź ze strony 
Pana Migalskiego, że skoro gmina składa życzenia, aby komunikacja była w całej gminie, to musi 
się do tego ustosunkować. Pan Migalski stoi na stanowisku, aby jednak gmina przyłączyła się do 
tego projektu bez względu jak te autobusy będą kursować.  
W opinii Radnej Zofii Adamusińskiej i Radnego Powiatu Zawierciańskiego Henryka Karcza starsi 
mieszkańcy sołectw zostaną pozbawieni dojazdu do lekarza.  
Radna Adamusińska zadała pytanie czy podpisy pod petycją są mieszkańców z terenu 
Ogrodzieńca czy z całej gminy, na co uzyskała odpowiedź, że inicjatywa dopiero się rozpoczęła  
i dalej będą ją kontynuować. Dodała, że na taką propozycję sołectwa się nie zgodzą. Zapytała 
również Pana Migalskiego jakiego dokonałby wyboru będąc na miejscu radnych. Po raz kolejny 
zaproponowała przeanalizowanie tematu na wspólnych komisjach. 
 
W podsumowaniu Burmistrz mówił o wypracowaniu wspólnych kierunków, hierarchii  
zaspokajania potrzeb mieszkańców, a także zaprosił do wspólnych rozmów na powyższe tematy 
na komisjach. 
 
 
Ad. 32 
Zamknięcie obrad 
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria Lipka-
Stępniewska dokonała zamknięcia VII sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim 
obecnym za udział. 
 
 
 
 
Protokół  sporządziły:      Podpis Przewodniczącej Rady 
Iwona Rajca 
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